
PROTOKÓŁ nr VII/2011

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia 31 marca 2011 roku

w sali świetlicy środowiskowej w Opatowie

Godzina  rozpoczęcia 11oo, godz. zakończenia 1330

Na 15 radnych obecnych na sesji 15 radnych

Zaproszeni  goście:

1. Wójt Gminy                - Bogdan Sośniak

2. Sekretarz Gminy         - Jerzy Szyja

3. Skarbnik Gminy          - Zbigniew Kowalik

4. Sołtysi

Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu.

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie.

Porządek  obrad
      1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności

1. Przedstawienie  porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
4. Informacja Wójta Gminy o bieżących zadaniach realizowanych przez gminę.
5.  Podjęcie uchwały w sprawie:

  -  zmian w uchwale budżetowej na 2011r

- wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 
             fundusz sołecki.   
      6. Sprawy bieżące
      7. Wnioski i zapytania
      8. Zakończenie VII zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów.

Przebieg posiedzenia:

Ad-1. 

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji.

Ad-2. 

Na wniosek Przewodniczącego Rady, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 



Ad-3.

Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.

Ad-4.

Informacja Wójta o bieżącym funkcjonowaniu gminy:

- problem z odwodnieniem w Waleńczowie przy posesji na ul. Julianów, istnieje 

konieczność pogłębienia rowów, udrożnienia przepustów. W chwili obecnej nie ma 

gdzie odprowadzić gromadzącej się wody. Inwestycja ta planowana jest na miesiące 

lipiec-sierpień.

- trwa zakańczanie II etapu PONE. Wójt przypomniał o obowiązkach wywiązywania 

się z umowy po zakończeniu zadania. Przygotowywany jest III etap PONE na ok. 

100 inwestycji.

- będą utrudnienia na drodze krajowej w Opatowie podczas wykonywania zadania 

przez Krajowy Zarząd Dróg „poprawa bezpieczeństwa na drodze”, dojdzie do tego 

również budowa kanalizacji w Opatowie

- były zarzuty w stosunku do gminy, ze nie pomagamy w działalności poczty, przez 

co nastąpiła reorganizacja Poczty Polskiej. Czynsz za wynajem pomieszczeń dla 

placówki pocztowej pozostanie na dotychczasowym poziomie.

- 3 kwietnie br. odbędą się wybory do Izb Rolniczych. Komisja wyborcza będzie 

miała siedzibę w Gimnazjum w Opatowie. Glosowanie ma się odbywac w godz. od 

8.00 do 18.00.

Ad-5. 

Skarbnik Gminy Zbigniew Kowalik przedstawił zmiany do uchwały budżetowej  na 

2011r. Uchwała w tej sprawie podjęta została jednogłośnie.  

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących   fundusz sołecki – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego i  Finansów Pan Leszek Biernacki zapoznał z opinią dot. tej uchwały. 

Komisja postanowiła utrzymać fundusz solecki  w gminie Opatowa.

Sołtys wsi Opatów Henryk Edelman uważa, że te środki  są jakimś  bodźcem dla 

realizacji koniecznych potrzeb na terenie sołectwa. Jeżeli ten fundusz zostanie 

ograniczony to zainteresowanie zebraniami całkowicie zmaleje.



Przewodniczący Rady Gminy Witold Łacny – stwierdził, ze wszyscy przyzwyczaili 

się do posiadania tych środków. Te finanse obligują nas do zrealizowania 

najpilniejszych potrzeb sołectwa.  Zasugerował jednak aby spróbować nie 

rozdrabniać tych środków i nie liczyć na dofinansowania z budżetu gminy, który w 

chwili obecnej i tak jest już bardzo obciążony.

Radny Dariusz Zając – istota przeznaczenia funduszu jest trochę inna niż widzi to 

Przewodniczący Rady.

Przypomniał na co ten fundusz może zostać spożytkowany  oraz ze to społeczeństwo 

decyduje o jego przeznaczeniu.

Radny Józef Chyra – uważa natomiast, ze te drobne kwoty które były przeznaczane 

na  szkoły, OSP, KGW i inne w znacznym stopniu  były satysfakcjonujące dla 

obdarowywanych.

Skarbnik Gminy – Zbigniew Kowalik  zwrócił uwagę, ze to społeczeństwo decyduje 

o przeznaczeniu tych środku i to siła przebicia stwierdza kto te pieniądze otrzyma i 

na co. Czasami sama Rada Sołecka nie ma zbyt wielkiego wpływu na to.

Sołtys wsi Zwierzyniec Pierwszy – Stanisław Grzyb – twierdził, ze realizacja 

większych zadań za te środki możliwa jest jedynie w większych sołectwach. W 

małych przy kwocie 2-3 tys zł nie można zbyt dużo zrobić. 

Sołtys wsi Iwanowice Małe Jan Ślusarczyk – zaproponował aby spróbować odłożyć 

taki fundusz na rok następny, wtedy kwota byłaby wyższa  przez co były by większe 

możliwości inwestycyjne.

Wójt Gminy wyjaśnił, ze aby dostać 30% zwrotu  funduszu, trzeba się z takich 

środków rozliczać do końca roku budżetowego.

Uchwała w tej sprawie podjęta została jednogłośnie.

Ad-6.

Radny Leszek Biernacki zwrócił uwagę, ze pokrycie na dachu w Szkole 

Podstawowej w Opatowie jest w naprawdę tragicznym stanie. Poprosił aby jak 

najszybciej zająć się tą sprawą.

Radny Tomasz Macherzyński zapytał jaki jest status prawny remizy OSP w Opatowie 

oraz jaki jest stan techniczny tego budynku.



Wójt Gminy wyjaśnił, ze remiza jest pod zarządem OSP, które co roku składa 

sprawozdanie przed mieszkańcami wsi. 

Sekretarz Gminy uzupełnił temat informując, ze osoba która dzierżawi w chwili 

obecnej pomieszczenia w remizie, nie prowadzi swojej działalności i płaci połowę 

stawki czynszu. 

Radny Piotr Rojszczyk – ma nadzieję, że z funduszu Sołeckiego wsi Złochowice 

zostaną wyasygnowane jakieś środki na poprawę bezpieczeństwa na skrzyżowaniu  w 

Złochowicach

- zauważył, że niska frekwencja na zebraniach wiejskich zależy od wielu czynników, 

zaproponował aby takie zebrania organizować w dni wolne od pracy. 

- zakup gruntów przy kościele na poszerzenie „rogatki”, co wiąże się z poprawą 

bezpieczeństwa. Czy jest taka możliwość aby Rada Solecka wykupiła te grunty lub 

też utworzona by została wspólnota sołecka, która mogłaby się ta sprawa zająć. 

Wójt Gminy uważa, że dni wolne od pracy nie są dobrym rozwiązaniem na 

zwiększenie frekwencji na zebraniach wiejskich.

Nie jest winą organizatorów, ze jest mało ludzi na zebraniach. Stosujemy wszelkie 

możliwe sposoby informowania o terminach zebrań.

Odnośnie zakupu gruntów przy kościele – zakupu może dokonać tylko ktoś 

posiadający osobowość prawną. Może to być wspólnota sołecka, ale zarejestrowana 

jako stowarzyszenie. Rada solecka nie posiada osobowości prawnej.

Radna Renata Konieczko  zapytała:

- co w sprawie Biblioteki w Waleńczowie?

- co z remontem Szkoły Podstawowej w Waleńczowie?

- remont drogi na ul. Leśnej w Waleńczowie

- remonty dróg na terenie wsi Waleńczów

Odpowiedź Wójta Gminy – Biblioteka w Waleńczowie, sprawa w toku wyjaśniania. 

- roboty na ul. Leśnej w Waleńczowie uzależnione są od pogody.

- inne remonty na drogach w Waleńczowie – liczone są środki w budżecie 

przeznaczone na drogi w 2011r. Po rozstrzygnięciu przetargu na kanalizację  będzie 

wiadomo ile tych środków zostanie.



- remont Szkoły Podstawowej w Waleńczowie – są plany aby wzmocnić stropy, 

natomiast wymiana okien zostanie rozpatrzona po otrzymaniu subwencji.

Radny Piotr Rojszczyk zgłosił, ze na ul. Długiej w Złochowicach za wcześnie 

wyłączają się lampy uliczne.

-zająć się sprawą nielegalnego wywozu śmieci do lasu przez mieszkańców gminy, 

czy nie można by w jakiś sposób tego przyhamować?

- zwiększyć punkty oświetleniowe na ul. Leśnej w Złochowicach

Radny Ryszard Olczyk poinformował, ze w najbliższym czasie odbędzie się 

wyjazdowe posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, na oględziny dróg.

Przewodniczący RG zapoznał z pismem mieszkańców ul. Miodowej w Iwanowicach 

Małych dot. dokończenia remontu  drogi na tej ulicy.

Radny Tomasz Macherzyński – planuje zorganizować zawody strzeleckie dla 

radnych.

Ad-7.

Wobec zrealizowanego porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  

VII zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów.

Protokołowała

Joanna Krotla 
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